



## PRESS RELEASE

### Tewatohnhi'saktha announces new contribution fund

**FOR IMMEDIATE RELEASE: Kahnawà:ke (March 26, 2013)** Tewatohnhi'saktha is pleased to announce the expansion of its business assistance services with the addition of the Tewatohnhi'saktha Business Contribution Fund (TBCF). This fund shall be delivered to Aboriginal clients within the following defined delivery area: Mohawk communities in Québec (Kahnawà:ke, Kanasatake and Akwesasne). In addition, the fund is available to non-status Indians, Métis, and Inuit applicants in and around the designated service area.

The TBCF provides non-repayable contributions to eligible Aboriginal clients interested in starting or expanding a business. Eligibility is based on the business model of each proposal, the applicant's ability to provide cash equity and the ability to obtain additional financing for the project implementation.

Project promoters may apply for financial contributions to assist with:

- Business Planning
- Business Support
- Business Start-Up and Acquisitions
- Business Expansion
- Marketing

"I'm excited to begin working in Kahnawà:ke while continuing my work with Aboriginal entrepreneurs," said Ron Murray. Tewatohnhi'saktha hired Ron based on his 18 years experience in Business Development and his knowledge of the regions and clientele to be serviced.

The Tewatohnhi'saktha Business Loan Fund Ltd. (TBLF) acknowledges the financial support provided by Aboriginal Affairs and Northern Development Canada.

For additional information contact:

Ron Murray,  
Project Development Officer  
Tewatohnhi'saktha  
(450) 638-4280  
[ron.murray@kedc.biz](mailto:ron.murray@kedc.biz)

Barbara McComber,  
Director of Small Business Services  
Tewatohnhi'saktha  
(450) 638-4280  
[barbara.mccomber@kedc.biz](mailto:barbara.mccomber@kedc.biz)

KAHNAWAKE ECONOMIC DEVELOPMENT COMMISSION

P.O. BOX 1110, KAHNAWAKE MOHAWK TERRITORY, QC J0L 1B0 • TEL: 450.638.4280 • FAX: 450.638.3276 • [kedc@kedc.biz](mailto:kedc@kedc.biz)



## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

### Tewatohnhi'saktha annonce un nouveau fonds de contribution

**POUR DIFFUSION IMMÉDIATE: Kahnawake (25 Mars 2013)** Tewatohnhi'saktha est heureux d'annoncer l'expansion de ses services d'aident aux entreprises avec l'ajout du Fonds de Contribution Commerciale de Tewatohnhi'saktha (FCCT). Ces fonds doivent être livrés aux clients autochtones au sein de la zone de livraison définis ci-après: communautés Mohawks du Québec (Kahnawake, Kanesatake et Akwesasne). En outre, les fonds sont accessibles aux non-inscrits, les Métis, les Inuits et les candidats dans la zone de service et aux alentours.

Le FCCT fournit des contributions non remboursables aux clients admissibles autochtones qui souhaitent créer ou développer une entreprise. L'admissibilité est basée sur le modèle d'affaires de chaque proposition, la capacité du candidat à assurer l'équité et la capacité d'obtenir du financement supplémentaire pour la mise en œuvre du projet.

Les promoteurs de projets peuvent demander des contributions financières pour les aider avec le suivant:

- La Planification des Activités
- Le Soutien aux Entreprises
- Le Démarrage et l'Acquisitions d'Entreprises
- L'Expansion d'Entreprises
- Le Marketing

«Je suis heureux d'avoir commencé à travailler à Kahnawake, tout en continuant mon travail avec les entrepreneurs autochtones», a déclaré Ron Murray. Tewatohnhi'saktha a embauché Ron basé sur son expérience de 18 ans dans le Développement des Affaires et sa connaissance des régions de services et de la clientèle.

Le Fonds des Prêts aux Entreprises de Tewatohnhi'saktha Ltée. (FPET) reconnaît le soutien financier fourni par les Affaires Autochtones et Développement du Nord Canada.

Pour plus d'informations contactez:

Ron Murray,  
Chargé des projets de développement  
Tewatohnhi'saktha  
(450) 638-4280  
[ron.murray@kedc.biz](mailto:ron.murray@kedc.biz)

Barbara McComber,  
Directrice des services aux petites entreprises  
Tewatohnhi'saktha  
(450) 638-4280  
[barbara.mccomber@kedc.biz](mailto:barbara.mccomber@kedc.biz)